
Zápis z 15. zasedání  
Rady programu Progres Q07 „Centrum pro studium středověku“,  

21. května 2021; 13:00–14:38 hod. online 
  
Přítomni: prof. Jan Čermák (koordinátor); doc. Lucie Doležalová; dr. Jiří Starý; prof. 
Martin Nejedlý, prof. Hana Pátková;  prof. Lenka Bobková; doc. Daniel Boušek; doc. 
Michaela Ottová; doc. Tomáš Klír.  
Omluveni:  prof. David Eben; dr. Martin Bažil. 
 
Program:   
 

1. Zahájení koordinátorem prof. Čermákem.  
 

2. Rozpočet Progresu Q07 pro rok 2021 – doc. Doležalová informovala o 1. splátce 
ve výši 2.965.604,- Kč (vzhledem k finanční situaci FF UK byly prostředky 
projektu sníženy (přibližně na úroveň roku 2017). Projekt Progres Q07 letos 
končí, je třeba všechny finanční prostředky včas a řádně dočerpat.  
 

3. Vyhodnocení 1. kola soutěže: do soutěže bylo přihlášeno šest projektů (studentské 
projekty byly převedeny do soutěže SVV) v celkové výši 387.600,- Kč. O všech 
soutěžních návrzích Rada podrobně diskutovala. Rada všechny projekty schválila, 
u dvou projektů (Mgr. Jan Baťa, Ph.D. a PhDr. Jiří Starý, PhD.) bude prof. Čermák 
spolu s dr. Starým jednat s Nakladatelstvím FF UK o výši platby za předtiskovou 
přípravu publikace. Rada bude vyjednanou výši schvalovat per rollam. Vzhledem 
k omezeným finančním prostředkům se Rada rozhodla nevypisovat druhé kolo 
soutěže a zbylé prostředky ponechat na soutěž postdoků (uzávěrka je 30. 5., 
návrhy budou projednány per rollam) a na ocenění za vynikající publikační 
výsledky.  
 

4. Zprávu o činnosti postdoků Progresu Q07 (Mgr. et Mgr. Jan Dienstbier, Ph.D., 
Ph.D., Mgr. Klára Petříková, Ph.D.) předložila Radě doc. Doležalová. Rada ocenila 
předložené výsledky obou post-doců.  

 
5. Vyhlášení výzvy Fondu mezinárodních post-doc pobytů  https://cuni.cz/UK-

3887.html - oba post-doci, kteří byli přijati tímto způsobem (Luciano Micali-ÚŘLS a 
László Ferenczi- ÚPA) se osvědčili, Ferenczi např. získal 3letý GA ČR, Rada souhlasí 
s návrhem na nové post-doky. Do 26. 5. je třeba poslat návrhy na konkrétní osoby 
a jejich výzkumné profily (návrhy musí být do 1. 6. předány proděkance Křížové). 
Návrhy musí podat jednotlivé ZS, nikoliv končící Progres Q07 (ten je může 
doporučit). 
 

6. Perspektivy medievistiky v programu Cooperatio – prof. Čermák informoval o 
tom, že přes vynikající hodnocení medievistického Progresu nebude medievistika 
v programu Cooperatio samostatná, ale je zařazená pod literaturu. Princip 
rozřazení není jasný, s radou Progresu konzultován nebyl – stejně jako nominace 
medievistů ro rady vědní oblasti Literatura (vedením FF UK jako zástupci 
medievistiky navrženi prof. Jan Čermák, doc. Lucie Doležalová, prof. David Eben a 
doc. Tomáš Klír. Důležité principy Cooperatia jsou: mezioborová a mezifakultní 
spolupráce ve vědě a výzkumu (akademici mohou být až ve třech skupinách 
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Cooperatia) a internacionalizace. Po 5 letech budou jednotlivé skupiny 
hodnoceny dle publikačních výsledků. Členové Rady se budou snažit o větší 
prosazení medievistiky (např. i nový NMgr. studijní obor). 
 

Zapsala Mgr. Barbora Kosíková  
Za správnost: prof. Jan Čermák 


